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Pokrm duše
Jeden poľovník nechtiac zranil stehlíkovi krídlo. Nejaký čas sa vtáča živilo

tým, čo si našlo na zemi. Potom ale prišla treskúca zima. Pri hľadaní potravy
prišiel stehlík ku strašiakovi. Mal telo zo slamy, navlečené do starého obleku,
ako hlava mu slúžila veľ ká oranžová tekvica, zuby mal z kukurice, namiesto
nosa mrkvu a dva orechy ako oči. Žiaden vták sa tohto strašiaka nebál, lebo bol
veľmi úctivý a priateľsky sa vedel porozprávať aj s vranami. „Ako žiješ, stehlí-
ček?“ spýtal sa strašiak zdvorilo ako vždy. „Je to zlé,“ vzdychol si stehlík. „Mrz-
nem a nemám sa kam schovať. O jedle ani nehovorím. Myslím, že sa nedožijem
jari.“ „Neboj sa. Schovaj sa mi pod kabát. Čaká ťa tam suchá a teplá slama.“
A tak si stehlík našiel byt v slamenom srdci strašiaka. Ale čo s jedlom? Pre steh-
líka bolo stále ťažšie nájsť si nejaké semienko. Jedného dňa, keď všetko pokryl
sneh, strašiak povedal prívetivo stehlíkovi: „Stehlíček, zjedz moje zuby, sú to
najlepšie kukuričné zrnká.“ „Ale ty ostaneš bez úst.“ „Aspoň budem vyzerať
omnoho múdrejšie.“ Tak prišiel strašiak o ústa, ale bol rád, že jeho malý
kamarát žije. A usmieval sa naňho orechovými očami. Po istom čase ponúkol
stehlíkovi aj svoj nos z mrkvy. „Zjedz ho. Je bohatý na vitamíny. Len sa doňho
pusti.“ Potom prišiel rad na orechy, ktoré mu slúžili ako oči. „Bude mi stačiť,
keď mi budeš spievať,“ povzbudzoval ho. Nakoniec ponúkol stehlíkovi aj tek-
vicu, ktorú mal namiesto hlavy. Keď prišla jar, nebolo po strašiakovi ani stopy.
Ale stehlík zimu prežil, vzlietol k belasému nebu a krásne spieval.

Veľ ká noc chce všetkým ľuďom pripomenúť, akú obetu za nás podstúpil
Ježiš Kristus. Pri večeri vzal Ježiš chlieb a dobrorečil, lámal ho a dával učení-
kom, hovoriac: „Vezmite a jedzte, toto je moje telo.“ (Mt 26, 26)

Nejde len o jednorazovú udalosť. Boh sa nám dáva za pokrm, aby sme mali
život v plnosti. Preto vstupujeme do chrámu, aby sme načerpali novú silu, do-
stali vzpruhu, počuli povzbudenie, našli usmernenie… Boh chce, aby sme aj
my, ako ten stehlík, vzlietli k nebu a spievali – aby nás starosti a problémy neťa-
hali k zemi, ale aby bola v našom srdci radosť.

Prijmime Božie pozvanie k jeho stolu, kde sa môže nasýtiť naša duša a na-
plniť naše srdce všetkým potrebným.

Požehnané veľ konočné sviatky všetkým!
Ľuboš Tvrdý, správca farnosti, foto: Eva Pogranová

Vážení čitatelia,
radi by sme do Vašich domác-

ností priniesli zmenu v podobe
inovácie našich novín POBEDIM-
ČAN, ktoré prešli celkovou úpra-
vou. Obecné noviny sú pre nás už
23-ročnou tradíciou. Prvé číslo vy-
šlo 14. mája 2000 pod redakčnou
taktovkou vtedajšej starostky obce
pani Márie Vavrovej a Mgr. Ivana
Pastorka. Majú za cieľ poskytovať
informácie a novinky z obce, ako aj
z blízkeho okolia, priblížiť históriu,
šport, záujmovú činnosť, prácu
obecného zastupiteľstva, obecné-
ho úradu, ako aj iných orgánov
a organizácií v našej obci. Budeme
radi, keď sa zapojíte postrehmi, pri-
pomienkami a návrhmi, článkami,
starými receptami či fotografiami.
POBEDIMČAN vydáva naďalej

obec Pobedim. Vychádzal a bude
vychádzať štvrťročne. Zmena na-
stala v estetickom a technickom
prevedení, tiež v redakčnej rade,
ktorá pracuje teraz v zložení: zod-
povedný redaktor: Mgr. Andrea
Augustínová, starostka obce, vý-
konný redaktor: Eva Pogranová,
členovia: Mgr. Ivan Pastorek, Mgr.
Jela Košútová, Ing. Ladislav Meli-
cher, PaedDr. Lucia Klimová, grafic-
ká úprava Marián Broska a tlač PN
print s.r.o., Piešťany
Veríme, že sa POBEDIMČAN

v „novom šate“ stane súčasťou
nielen Vašich rodín, ale aj sŕdc, že
spoločne budeme zvyšovať jeho
kvalitu a že ho budeme tvoriť a ná-
sledne čítať s radosťou, nadšením
a tak trochu aj hrdosťou, že sme
nadviazali na to pôvodné skutočne
s noblesou a na úrovni.
Príjemné čítanie praje redakcia.

Starostka obce

Veľkonočné sviatky
alebo aj sviatky jari...

či už ich slávite v kresťanskej
tradícii, alebo ako sviatky prebú-
dzajúcej sa prírody, želáme Vám
všetkým, aby boli plné úsmevov
a jarnej pohody!
Starostka obce,
obecné zastupiteľstvo
a redakcia novín
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Poďakovanie Ing. Romanovi Drgoňovi
v úvode 24. ročníka novín

Začína sa nový ročník vydávania
obecných novín Pobedimčan a tiež
je nový subjekt, ktorý bude zabez-
pečovať grafickú úpravu a tlač
novín. Pri tejto príležitosti chcem,
ako doterajší výkonný redaktor Po-
bedimčana, poďakovať Ing. Roma-
novi Drgoňovi (ACOM Hlohovec)
za spoluprácu od začiatku vydáva-
nia novín. Bola to spolupráca, ktorú
možno charakterizovať ako plodnú,
vysoko profesionálnu a zodpoved-
nú zo strany Ing. R. Drgoňa. S grafi-
kom a zadávateľom tlače sme
pracovali na vydávaní novín pros-
tredníctvom internetu a ak bolo
potrebné i telefonicky. Podarilo sa
vydať obecné noviny v plánovanom
termíne a na vysokej grafickej úrov-
ni. Samozrejme nie vždy to bolo
ľahké, predovšetkým keď bolo po-
trebné vydať noviny v určitom ter-
míne (hody, Vianoce), avšak vďaka
jeho zodpovednosti a tvorivosti sa
to podarilo. Pripomínam, že Ing. R.
Drgoň je i tvorcom oficiálnej inter-
netovej stránky obce Pobedim.

Ešte raz mi dovoľ te poďakovať
Ing. Romanovi Drgoňovi za plodnú
doterajšiu spoluprácu a zaželať
redakcii obecných novín úspešné
vydávanie Pobedimčana.

Mgr. Ivan Pastorek

Referendum 2023
Na základe petície občanov, prija-

tej 24. augusta 2022, prezidentka Slo-
venskej republiky svojím rozhodnutím
č. 362/2022 Z. z. zo dňa 4. novembra
2022 vyhlásila referendum. Deň ko-
nania referenda určila na sobotu 21.
januára 2023.

Občania v sobotňajšom referende
odpovedajú na otázku, či súhlasia,
aby predčasné skončenie volebného
obdobia Národnej rady SR bolo mož-
né uskutočniť referendom alebo uzne-
sením Národnej rady SR, a to zme-
nou Ústavy SR.

Výsledky referenda po sčítaní 100 %
hlasov sú nasledovné:
SR: účasť v referende 27,26 %
SR: podiel hlasov zúčastnených voli-
čov: ÁNO 97,52 % hlasov
SR: podiel hlasov zúčastnených voli-
čov: NIE 1,54 % hlasov
SR: podiel hlasov zúčastnených voli-
čov: NEPLATNÉ 0,94 % hlasov
Pobedim: účasť v referende
32,32 %, 299 voličov
Pobedim: podiel hlasov zúčastnených
voličov: ÁNO 99,33 %, 297 hlasov
Pobedim: podiel hlasov zúčastnených
voličov: NIE 0,66 %, 2 hlasy
Pobedim: podiel hlasov zúčastnených
voličov: NEPLATNÉ 0,00 % hlasov

Referendum 2023 je neplatné.

Zo zasadnutia obecného zastupiteľstva
V poradí 2. zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo dňa 1. februára 2023 za účasti 8 poslancov, 1 poslanec

bol ospravedlnený zo zdravotných dôvodov. Na rokovaní zastupiteľstva bol schválený program, ktorý mal celkovo 19
bodov, pričom vyberáme tie najdôležitejšie. Podnety občanov smerovali k Staničnej ulici, ktorá je dlhodobo problémo-
vá z hľadiska čistoty, parkovania a komunálneho odpadu. Starostka obce poukázala na viditeľné zmeny práve na tejto
ulici, ktoré pravidelne vykonávajú jej obyvatelia v spolupráci s obcou, ktorá aj kontroluje dodržiavanie poriadku. Odpad,
ktorý by sa inak hromadil na verejných priestranstvách či v priestoroch bývalého smetiska, je momentálne zbieraný do
vriec a ukladaný ku kontajnerom na stojisku, prípadne vyvezený obcou. Problémom je vývoz odpadu a najmä zvyšky
rozobratých áut, ktoré ale nespôsobujú len obyvatelia spomínanej časti Staničnej ulice. Starostka upozornila na to, že
stojisko, ktoré je pri ceste na začiatku ulice, má slúžiť najmä občanom, ktorí nemajú vlastný kontajner na komunálny
odpad. Predchádza sa tak znečisťovaniu našej obce, ktoré by v prípade nekontrolovaného vývozu odpadu nastalo.
Stojisko nie je na odkladanie pneumatík, starých sedačiek, kuchynských
drezov, dielov z áut či starého nábytku. Vďaka kamerovému systému riešime
každého vinníka individuálne.

Nasledovala Správa o kontrolnej činnosti za 2. polrok 2022 a Správa o kon-
trolnej činnosti za rok 2022. Obe správy poslanci zobrali na vedomie.

Dôležitým bodom programu bolo Schválenie návrhu Zmluvy o budúcej
zmluve o prevode vlastníckeho práva AXOR SELANKY. K tomuto bodu bolo
zvolané pracovné stretnutie účastníkov konania, ako odborný garant bola pri-
zvaná riaditeľ ka výrobného, technického a investičného úseku TVK, a. s., Tren-
čín. Poslanci predložený návrh schválili.

Ďalej sa pokračovalo podľa programu.
Po informáciách starostky a záverečnej diskusii bolo 2. zasadnutie zastupi-

teľstva ukončené.
Starostka obce

Rozpočet obce na rok 2023
Schválený uznesením obecného zastupiteľ-
stva č. 12 dňa 28.11.2022

Príjmy
Bežné príjmy 1 251 766,00
Kapitálové príjmy 0,00
Príjmové fin. operácie 5 136,00
Príjmy spolu 1 256 902,00

Výdavky - Bežné výdavky
Verejná správa 256 350,00
Finančná a rozpočtová oblasť 1 400,00
Iné všeob. služby /matrika/ 2 419,00
Transakcie verejného dlhu 100,00
Ochrana pred požiarmi 14 347,00
Cestná doprava 2 800,00
Nakladanie s odpadmi 71 900,00
Spoločný úrad samosprávy, príspevok 700,00
Rozvoj obce – verejná zeleň 12 100,00
Zásobovanie vodou 1 500,00
Verejné osvetlenie 16 400,00
Zdravotné stredisko 21 900,00
Športové služby 10 800,00
Ostatné kultúrne služby 18 750,00
Vysielacie a vydavateľské služby 1 600,00
Náboženské a spoločenské služby 5 600,00
Predškolská výchova 236 500,00
Základné vzdelanie 540 000,00
Stravovanie 36 000,00
Vzdelávanie 2 100,00
Sociálne zabezpečenie 500,00
Bežné výdavky spolu 1 251 766,00
Kapitálové výdavky 0,00
Výdavkové fin. operácie 5 136,00
Výdavky spolu 1 256 902,00

Spracovala Lucia Kameniarová
ekonómka obecného úradu

Vybrané z matriky
Privítali sme:
29.11.2022 Toráčová Vanesa, č. 293

Manželstvo uzavreli:
-

Rozlúčili sme sa:
18.12.2022 Pogran Ján, č. 204, 74 r.
22.12.2022 Vavro Ján, č. 160, 87 r.
12.1.2023 Bičanová Emília, č. 124, 71 r.
7.2.2023 Klimo Jozef, č. 152, 86 r.
19.3.2023 Miklovič Jozef, č. 117, 74 r.

https://sita.sk/firmy-institucie/nr-sr/
https://sita.sk/tag/ustava-sr/
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Ako starostka obce vyslovujem úprimné poďakovanie všetkým, ktorí prispeli materiálom a šikovnosťou, aj na úkor
svojho voľného času a zrealizovali výmenu zvodov nad veľ kou sálou budovy kultúrneho domu, kde sme zistili dlhodobé
vlhnutie a opadávanie stropu. Menovite firme GP Mont, s. r. o., poslancom OZ Martinovi Piškulovi a Ing. Ladislavovi
Melicherovi, občanom Miroslavovi Piškulovi a Pavlovi Kotlebovi.

Ďalej chcem vysloviť slová obdivu a vďaky aj miestnym hasičom, ktorí v období dvoch týždňov pomohli v obci zre-
vitalizovať dreviny, ktoré boli napadnuté, suché alebo mohli bezprostredne ohroziť zdravie či životy našich občanov.
Konkrétne Martin Piškula, Pavel Kotleba, Ľuboš Melicher, Ján Ivanič a Erik Hesko.

Poďakovanie

Tradícia darcovstva krvi, ktorá sa v našej obci
organizuje od roku 2008, oslávila dňa 8.2.2023
jubilejný 25. ročník.

Odber organizuje Miestny spolok Slovenské-
ho červeného kríža v spolupráci s Národnou
transfúznou službou Trenčín. Odberu krvi mobil-
nou jednotkou v účelovom zariadení Svadobka sa
zúčastnilo úctyhodných 33 dobrovoľných darcov.
Vďaka dlhoročným sponzorom mohli členky MS
SČK pripraviť pre darcov občerstvenie, ktoré sa
stalo neodmysliteľnou veľmi príjemnou súčasťou
každého darcovstva (pretože to na iných miestach
rozhodne nebýva samozrejmosťou).

Touto cestou chceme poďakovať obci Pobe-
dim, ako jednému zo sponzorov, zvlášť pani
starostke Mgr. Andrei Augustínovej za pomoc pri
obsluhe darcov. Naším ďalším dlhoročným spon-

zorom je Studená kuchyňa Slezák z Nového Mes-
ta nad Váhom, pani Gitka Bieliková, cukrárenská
výroba Glacio z Ostrova, COOP Jednota Senica.

Darovania krvi sa zúčastnila aj naša nová pred-
sedníčka MS SČK pani PhDr. Monika Nováková,
ktorá sa poďakovala členkám výboru za dlhoroč-
né organizovanie tejto humánnej akcie.

Ďakujeme všetkým dobrovoľným darcom krvi
za účasť, prajeme im dobré zdravie a tešíme sa na
ďalšie stretnutie pri odbere, ktoré sa bude opäť
konať 11.10.2023 vo Svadobke.

Na záver avizujeme ďalšiu tradičnú humánnu
akciu Deň narcisov, ktorá sa uskutoční v spolu-
práci s obcou Pobedim dňa 20.4.2023. Tešíme sa
na spoluprácu s vami – milí spoluobčania.

Anna Lednická,
foto: Andrea Augustínová

Jubilejná Pobedimská kvapka krvi

Dňa 28.01.2023 sa konal v kultúr-
nom dome Pobedim hasičský ples
pod taktovkou členov Dobrovoľného
hasičského zboru (DHZ) Pobedim.
Celkovo sa na plese zúčastnilo približ-
ne 200 ľudí aj s obsluhou a účinkujúci-
mi. Úvod plesu patril žiakom základ-
nej školy s vystúpením moderného
tanca. Následne ples slávnostne otvo-
rila moderátorská dvojica manželia
Matej a Barborka Palkovičovci. Na
úvod sa prihovorila novozvolená
starostka obce Mgr. Andrea Augustí-
nová, predseda DHZ Pobedim Martin
Piškula a podpredseda Trenčianskeho

samosprávneho kraja Michal Bartek.
Do tanca hrala skupina NEW GENE-
RATION z obce Bučany pri Trnave.
Prekvapenie večera prišlo pred pol-
nocou v podobe speváčky Nikolety
Kusendovej, ktorá je víťazkou súťaže
Česko Slovensko má talent. Svojimi
pesničkami spríjemnila atmosféru.
Nasledovalo žrebovanie tomboly a po
rozdaní bohatých cien prebiehala ve-
selá zábava. Ďakujeme všetkým spon-
zorom za hodnotné dary do tomboly.

Martin Piškula
– predseda DHZ Pobedim

Foto: Jarmila Čopová

Hasičský ples v Pobedime
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Aj tento štvrťrok to v našej škole
žilo rôznymi súťažami a zaujímavými
podujatiami.

Krátko po nástupe po vianočných
prázdninách sa konalo školské kolo
súťaže v prednese poézie a prózy
Hviezdoslavov Kubín. Najúspešnejší
recitátori školského kola Michal
Kamenský (2. roč.), Tibor Madacki (4.
roč.), Samuel Hermanský (8. roč.), Ta-
mara Makarová (5. roč.), Sofia Žitňan-
ská (6. roč.) nás 22.02.2023 reprezen-
tovali v obvodnom kole. V obvodnom
kole Michal Kamenský obsadil 1.
miesto, Tibor Madacki 3. miesto a Sa-
muel Hermanský 2. miesto. V okres-
nom kole, ktoré sa konalo 16.03.2023
v ZŠ Bošáca, skončil Michal Kamenský
na 3. mieste a Samuel Hermanský zís-
kal čestné uznanie. Všetkým srdečne
blahoželáme a ďakujeme za úspešnú
reprezentáciu školy.

Pre žiakov MŠ a 1. stupňa sme ob-
jednali bábkové divadlo Babadlo
s rozprávkou Kráľ drozdia brada
a divadlo Zuneva O troch prasiatkach
alebo ako prasiatka vlka slušnému
správaniu naučili. V týždni od

13.02.2023 do 17.02.2023 sa žiaci 5.
až 9. ročníka zúčastnili lyžiarskeho
kurzu v lyžiarskom stredisku Kasárne –
Makov. Počasie im prialo, snehu bolo
dostatok, a tak strávili čas plný zim-
ných radovánok v prostredí Javorní-
kov.

Ešte novembri si žiaci 2., 3. a 4.
triedy otestovali svoje vedomosti v
celoslovenskej vedomostnej súťaži
VŠETKOVEDKO o titul najmúdrej-
šieho medzi najbystrejšími. Za druhá-
kov súťažili Michal Kamenský a Tobias
Vavro, za tretiakov Ema Geschwandt-
nerová, Karin Lehotská a Matej Bílik a
štvrtákov reprezentovali Matej Jaku-
bašek, Tibor Madacki a Matúš Meli-
cher. Výsledky sme dostali až v januári
2023. Najlepšie umiestnenie z našej
školy získali druháci: Michal Kamen-
ský, ktorý sa zo 7845 súťažiacich detí
umiestnil na krásnom 3. mieste, a To-
bias Vavro, ktorý získal 6. miesto.

Fašiangové obdobie sme zakončili
karnevalovým dňom, ktorý sme zor-
ganizovali 20.02.2023. Škola sa zapl-
nila rôznymi rozprávkovými bytosťami
a strávili sme celý deň v maskách.

Okrem súťaží nechýbala dobrá nálada
a samozrejme aj tanec.

Pre žiakov 7. až 9. ročníka sme zor-
ganizovali besedu s okresnou proku-
rátorkou a ďalšími príslušníkmi okres-
ného policajného zboru na tému Šika-
na a kyberšikana.

V Deň sv. Patrika 17.03.2023, ktorý
je kultúrnym a náboženským sviatkom
v Írsku, sa v našej škole učilo netradič-
ným spôsobom. Prišli sme oblečení
v zelenom a pre žiakov boli priprave-
né rôzne súťaže. Pre žiakov 2. stupňa
samozrejme v angličtine. Na záver
dňa si žiaci pripravovali so svojimi
triednymi učiteľmi chutné jedlá v ze-
lenej farbe, a tak sa po škole niesla
vôňa krémovej polievky z med-
vedieho cesnaku, avokádovej nátier-
ky, či špenátových koktejlov a iných
dobrôt.

V nasledujúcich dňoch nás čaká
ešte veľa ďalších podujatí, ale o tom
v ďalšom čísle. V mene všetkých
žiakov a zamestnancov školy Vám že-
láme pokojné veľ konočné sviatky.

Mgr. Jela Košútová (ZRŠ)
foto: archív školy

Ďalší štvrťrok v našej škole

„Povedz mi niečo a ja to zabud-
nem. Ukáž mi niečo a ja si to budem
pamätať. Dovoľ mi, aby som si to
vyskúšal na vlastnej koži a ja to bu-
dem ovládať“.

Túto krásnu a múdru myšlienku vy-
slovil pred niekoľ kými storočiami veľ -
ký mysliteľ, humanista a pedagóg Ján
Amos Komenský. A práve deň jeho
narodenia, 28. marec, sa stal sviatkom
tých, ktorí sú nositeľmi a šíriteľmi
vzdelania a výchovy – patrí všetkým
učiteľom a pedagogickým pracovní-
kom.

Vážený pedagogický zbor, vážené
pani učiteľ ky, vážení páni učitelia!

Dovoľte mi, aby som Vám vo
svojom mene i v mene vedenia na-
šej obce vyjadrila hlbokú úctu a veľ-
ké poďakovanie za Vašu krásnu a
náročnú prácu, za obetavosť a od-
hodlanosť, s akými formujete mladú
generáciu.

Učiteľstvo je nielen povolaním, je
predovšetkým krásnym a jedinečným
poslaním. Ako pedagógovia máte pri
výchove a vzdelávaní nastupujúcich
generácií nezastupiteľné miesto. Vý-
razne ovplyvňujete ich ďalšie smero-
vanie a vývoj. Záslužná a potrebná je
aj Vaša práca v ďalších oblastiach náš-
ho života, či už je to oblasť kultúry a
umenia, športu, ochrany prírody, cha-

ritatívna či iná spoločensky prospešná
činnosť.

Na Vás – učiteľov a určite aj na
žiakov kladie táto doba vysoké
nároky. Najmä na dôslednosť, discip-
linovanosť, trpezlivosť a kreativitu.
Máte našu plnú podporu, náš obdiv a
POĎAKOVANIE.

Vážení pedagógovia a vychováva-
telia, vážení nepedagogickí pracovní-
ci školy a školského zariadenia, pra-
jeme Vám najmä pevné zdravie a veľa
pozitívnej energie do ďalších dní.

Ďakujeme Vám za všetko, čo robí-
te pre svojich žiakov a našu obec.

Mgr. Andrea Augustínová,
starostka obce

Deň učiteľov
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Súčasťou plynúceho času sú, okrem iných, vzácne uda-
losti, ktoré sa každoročne opakujú. Patria medzi ne istotne
Vianoce. Ich neodmysliteľnou súčasťou sú také symboly,
ako betlehem s jasličkami, betlehemské svetlo, vianočný
stromček... Okrem tejto materiálnej symboliky je v jadre
Vianoc niečo podstatnejšie, silnejšie. Veriacim opakovane
pripomínajú Božie obdarovanie v podobe narodenia Ježi-
ša Krista. Áno, súčasťou Vianoc je obdarovanie. Božie ob-
darovanie sa snažíme aplikovať aj do nášho ľudského ob-
darovávania. Vtedy prestávame myslieť na seba. Hľadáme,
čím by sme pomohli našim blízkym a zároveň ich potešili.
Nezostávajú nám však ľahostajní ani ostatní ľudia potrebu-
júci pomoc. Práve koledníci Dobrej noviny nás v tomto
vianočnom čase navigovali tam, kde môžeme finančným
darom účinne pomôcť – reholi Jarumalských misionárov
v Keni pri zmenách púštnej krajiny na komunitné záhrady.
Táto myšlienka bola vo vienku pobedimských koledníkov,
ktorí prichádzali na sviatok sv. Štefana 26. decembra 2022
do príbytkov s vianočným spevom a vinšom. Mozaiku ob-
darovania prostredníctvom Dobrej noviny takto rozšírili aj

pobedimské rodiny. Poďakovanie patrí nielen im, tiež vdp.
farárovi Ľubošovi Tvrdému aj za požehnanie navštívených
príbytkov, heligonkárovi Jozefovi Sýkorovi, animátorke
Lenke Klimovej, ale zvlášť nadšeným koledníkom.

Ján Feranec, foto: Ján Feranec

Dňa 27.12.2022 sa v Kostole sv. Michala archanjela
v Pobedime konal po dvojročnej covidovej pauze 3.
vianočný koncert speváckeho zboru Siloe. Zbor sa pred-

stavil s piesňami s vianočnou tematikou, no zazneli aj iné
piesne rôznych gospelových autorov. Počas hodinového
hudobného predstavenia si mohli účastníci vypočuť naj-
skôr najmladších členov zboru, ktorí v úvode zaspievali
a zahrali za pomoci starších kolegov. Ďalej sa postupne
v jednotlivých piesňach predstavili niektorí členovia zboru
aj ako sólisti. Koncert sa niesol v benefičnom duchu. Počas
koncertu bola možnosť formou dobrovoľného príspevku
prispieť na liečbu dvoch zdravotne znevýhodnených deti-
čiek – Simonky a Viktorka z Hornej Stredy. O štedrosti
a dobrosrdečnosti všetkých zúčastnených svedčila nielen
hojná účasť a odmena v podobe veľ kého potlesku, ale aj
suma, ktorá sa počas koncertu vyzbierala – 1 267,50 Eur.
Za každý dar srdečná vďaka!

Bc. Gabriela Kamenská
foto: Eva Pogranová

Ako oneskorený vianočný darček
som považoval skutočnosť, že sa nám
podarilo nájsť majstra reštaurátora,
ktorý bude pokračovať na oprave
hlavného oltára v našom farskom
kostole. Po prácach na sochách oltára
nastala nechcená prestávka. Aj keď
obnovené sochy žiaria tak, že si ob-
časní návštevníci pomyslia, že práce
sú ukončené, sme aktuálne iba na pol-
ceste. Zostáva opraviť oltárnu archi-
tektúru. Reštaurátor už urobil prvé
kroky. Zreštaurovali sa ornamenty
a teraz pracuje na oprave stĺpov,
ktoré zvýrazňujú nádheru hlavného ol-
tára.

Našu farnosť však tvoria živé
kamene. A teda okrem opráv je po-

trebné venovať sa dušiam. Okrem
slávenia tradičným bohoslužieb by
som chcel pripomenúť spomienku na
pátra Jána Kadleca SJ a na Mons. Jo-
zefa Feranca, biskupa banskobystric-
kého. Obaja pobiecki rodáci sú po-

chovaní na miestnom cintoríne. Pri ich
hroboch sme sa zhromaždili, aby sme
si na nich zaspomínali a povzbudili sa
ich životom. Ďakujem folklórnej
skupine, že svojím spevom napomoh-
la k dôstojnému priebehu spomienky
na pána biskupa.

Počas pôstneho obdobia sme sa
stretávali pri modlitbe krížovej cesty.
Je potešujúce, že do tejto modlitby sa
zapojili aj deti z našej farnosti spolu so
Speváckym zborom Siloe.

Ďakujem všetkým, ktorí mi pomá-
hajú v akejkoľvek oblasti, aby naša far-
nosť bola pekná nielen cez budovy,
ale zvlášť cez dobré srdcia.

Ľuboš Tvrdý, správca farnosti
foto: Vladimír Dúdik

Pobedimskí koledníci sa zapojili do 28. ročníka Dobrej noviny

Vianočný koncert speváckeho zboru Siloe

Zo života farnosti



Strana 6 www.pobedim.sk

Číslo 1/2023 Obecné noviny Pobedimčan

Knižnica v Pobedime má dlhoroč-
nú históriu. Mnohí občania našej obce
si ju určite pamätajú v budove bývalé-
ho MNV. Neskôr bola presťahovaná
na poschodie zdravotného strediska
a od roku 2011 sídli v súčasných pries-
toroch.

Nájdete ju v budove telocvične zá-
kladnej školy. Má vlastný vchod a do-
stanete sa tam cez bránu pri bývalej
škôlke.

Možno vám napadne, že knižnica
v Pobedime je iba pre žiakov, keďže
sídli v budove školy. Avšak nie je to
tak. Knižnica je tu pre všetkých, ktorí
si radi oddýchnu pri dobrej knihe
alebo radi sa dozvedajú zaujímavosti
z encyklopédií. V dnešnej dobe, kedy
je na nás kladený tlak zo všetkých
strán, je dôležité myslieť aj na oddych
a odreagovanie. Práve zahĺbenie sa
do zaujímavého príbehu nám pomáha
„vypnúť“ hlavu a aspoň na chvíľu za-
budnúť na svet okolo seba a svoje
každodenné starosti.

Preto by sme vás radi s pani Ľud-
milou Pätnickou, vedúcou Obecnej
knižnice Jána Hollého v Pobedime,
pozvali do našej knižnice. Príďte si
požičať knižky, ktoré vás prenesú do
sveta fantázie, romantiky, poézie,
detektívnych príbehov, napínavých
osudov alebo sci-fi.

Pani vedúcu som poprosila o krát-
ky rozhovor, aby sme vám lepšie pri-
blížili fungovanie knižnice:
Ako dlho vediete knižnicu?

V roku 2014 sa uskutočnila veľ ká
inventarizácia kníh, pri ktorej som
spolupracovala a bola som „zasväte-
ná“ do činnosti knižnice. Vedúcou
knižnice bola v tom období Melánia
Ondreičková. Keď ochorela, tak som
nastúpila do tejto funkcie.
Vaše skúsenosti, postrehy, zaujíma-
vosti...?

Mám veľmi rada, keď prídu deti zo
školy s pani učiteľ kou Mgr. Andreou
Hermanskou. Vyberú si knižku, ktorá
sa im páči, sadnú si do kresiel a kreslia
to, čo v tej knižke vidia. Vtedy je tu
veľmi veselo.
Máte nejaké veselé a úsmevné prí-
hody?

Všetko sú to bežné dni. Ako v kniž-
nici.

Poznámka redakcie: No ono to
celkom bežné nie je. Práve keď som
sa jej spýtala na príhody v knižnici tak
„rana jak z dela“, knižnica sa zatriasla,
ja tiež od ľaku, že padajú knihy na
zem. A ona mi na to: „To si nevšímaj,

to len vedľa v telocvični hrajú futbal.“
Pani Pätnická to už zrejme nevníma, je
to súčasť jej pondelkových dní. Nuž,
spoločná stena knižnice a telocvične
má svoje čaro.
Kedy býva knižnica otvorená?

Každý pondelok od 13:00 hod. do
16:00 hod.
Pre koho sú knihy určené?

Knihy sú určené pre všetkých oby-
vateľov obce, ktorí sa radi odreagujú
pri dobrej knižke. Vo výpožičnom fon-
de je krásna literatúra pre mládež
i dospelých, encyklopédie i odborná
literatúra, rozprávky pre najmenších,
pre žiakov samozrejme aj povinná lite-
ratúra – povinné čítanie.
Nejaké zaujímavé knihy?

Naozaj máme čo ponúknuť. Naj-
väčší dopyt je po knihách autoriek
ako sú napr. Táňa Keleová-Vasilková,
Danielle Steelová a autorov ako napr.
Dominik Dán. Držíme knihy od
slovenských i zahraničných autorov,
rôzne novšie i staršie tituly, takže je
z čoho vyberať.

Ako často sa doplňuje knižný fond?
Doplňuje sa každý rok, avšak

v roku 2022 z dôvodu pandémie (za-
tvorená knižnica pozn. redakcie) sa
knižný fond nedoplňoval.
Kto najčastejšie navštevuje knižnicu?

Momentálne naše knižky najviac
čítajú deti a dôchodcovia. Avšak veľmi
radi privítame čitateľov všetkých ve-
kových kategórií. Knižnica je tu pre
každého a vďaka novým titulom má
naozaj čo ponúknuť.
Ako sa môžeme stať používateľom
knižnice?

Stačí prísť do knižnice, prihlásiť sa,
zaplatiť členský poplatok, ktorý je
1,00 Eur pre dospelého a 0,50 Eur pre
dieťa. Vypíšem mu evidenčný list po-
užívateľa a dostane čitateľský pre-
ukaz.
Kto môže byť používateľom knižni-
ce?

Mali by to byť najmä občania našej
obce, ale radi uvítame aj čitateľov
z okolitých obcí.

Pani vedúcej ďakujem za rozhovor
a som rada, že ste so mnou nahliadli
do fungovania našej knižnice. Na mňa
táto návšteva natoľ ko zapôsobila, že
som odchádzala s vlastným čitateľ-
ským preukazom a s požičanou kniž-
kou. Choďte sa tam i vy pozrieť, za
návštevu nič nedáte. A možno ponu-
ka nových kníh i atmosféra knižnice si
získajú i vás.

Eva Pogranová
Foto: Eva Pogranová

Rozhovor s pani Ľudmilou Pätnickou, vedúcou Obecnej knižnice Jána Hollého v Pobedime
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V stredu 11. januára 2023 sa
členovia organizácie JDS v Pobedime
zišli na hodnotiacej členskej schôdzi,
ktorá sa už tradične konala vo Sva-
dobke.

Na schôdzi sa zúčastnilo 65 členov
a ako hosť prišla starostka obce Mgr.
Andrea Augustínová.

Po privítaní sme si v správe o činnos-
ti pripomenuli aktivity, ktoré sa nám
podarilo uskutočniť počas roku 2022.

Ľudmila Pätnická predniesla
správu o hospodárení organizácie za
minulý rok a oboznámila prítomných s

návrhom rozpočtu na rok 2023.
Najdôležitejším bodom programu

boli voľby do výboru a kontrolnej
komisie JDS Pobedim. Novou pred-
sedníčkou sa stala Anna Melicherová
č. d. 30, financie bude mať na starosti
Helena Miklovičová č. d. 149. Novo-
zvoleným členom výboru a kontrolnej
komisie prajeme veľa úspechov v tej-
to činnosti.

Po diskusii a schválení Uznesenia
nasledovalo spoločenské posedenie
s večerou, ktoré oživil hrou na harmo-
nike Jozef Sýkora. Spievať pomáhali

všetci prítomní členovia.
Schôdzu sme ukončili poďakova-

ním za dlhoročnú obetavú prácu
doterajšiemu predsedovi JDS Pobe-
dim Mgr. Ivanovi Pastorkovi a tiež od-
stupujúcim členkám výboru.

Elena Žitnanská
Foto: Eva Pogranová

Trochu netradične sa členovia JDS
Pobedim rozhodli stráviť fašiangové
popoludnie 14. februára 2023.

Nebola to žiadna brigáda, žiadne
upratovanie.

Tentoraz sme boli kreatívni a pusti-
li sme sa do lúštenia osemsmeroviek,
krížoviek a vyskúšali sme sudoku. Kaž-
dý zúčastnený využil pri tejto činnosti
svoje vedomosti a skúsenosti. Najlep-
šie obstála naša členka Galina Miklo-
vičová. Týmto jej ešte raz srdečne
blahoželáme.

K dobrej pohode prispeli aj
dobroty, ktoré k Fašiangom neodmys-
liteľne patria, ako sú šišky, fánky, pa-
gáčiky a sušené ovocie. To všetko
doma pripravili a s ostatnými sa
podelili naše členky – usilovné gazdin-
ky. Na zahriatie nám poslúžil teplý čaj,
ktorý s láskou (keďže bolo Valentína)
uvarili Dušan Melicher a Ján Vatrt.

Celé stretnutie plynulo v príjemnej
atmosfére plnej rozhovorov, podelili
sme sa o skúsenosti, vymenili recepty
i iné užitočné rady. Veríme, že sa nám

takéto podujatie podarí opäť niekedy
zopakovať.

Elena Žitnanská, Foto: archív JDS

Každý rok si na hodnotiacej schô-
dzi naša organizácia vypracuje plán
činnosti na ďalší rok. V roku 2021 sa
nám ho kvôli COVID-u 19 nepodarilo
naplniť. Priaznivejšia situácia bola v
minulom roku, keď sa okrem kultúr-
nych podujatí plánované akcie
uskutočnili. Členská schôdza sa
konala 11. mája 2022, zúčastnilo sa jej
57 členov.

Prvý výlet sme podnikli 7. júna do
Rozária Medolandia v Dolnej Krupej,
kde sme mohli obdivovať a privoňať si
k rôznym druhom šípových ruží a
iných rastlín. Po prehliadke rozária
sme sa vybrali do jaskyne Driny – je to
jediná sprístupnená jaskyňa na západ-
nom Slovensku.

Ďalšou zastávkou boli Smolenice,
kde nás už čakala sprievodkyňa, aby
nás previedla zámkom, postaveným
grófom Jozefom Pálffym st. a obo-
známila nás s jeho históriou a súčas-
nosťou.

Po dobrom obede a načerpaní
nových síl sme v Smoleniciach nav-
štívili predajňu výrobcov včeloviny,
kde sme si tento produkt mohli aj za-

kúpiť. Od majiteľov sme dostali po-
zvanie navštíviť výrobné priestory, do-
zvedieť sa rozdiel medzi včelovinou
a medovinou a dokonca aj možnosť
posedieť si pri harmonike a občers-
tvení v ich zariadení.

Ešte pred prázdninami sme 28.
júna stihli uskutočniť opekačku na
poľovníckej chate.

Tradičné posedenie pri guláši
v Roľníckom dome sa konalo za teplé-
ho počasia 2. augusta. Okrem gulášu,
ktorý navaril Alojz Feranec, nechýbali
ani sladké i slané koláčiky, ktoré na-

piekli naše členky. K veselej nálade
prispel spevom a hrou na heligonke
Jozef Sýkora.

Keďže kúpalisko Podhájska, ktoré
sme zvykli navštíviť viackrát do roka,
bolo zatvorené, rovnako ani Vincov
les už nebol v prevádzke, na návrh
niektorých členov sme sa 6. septem-
bra rozhodli vyskúšať novú destináciu
na kúpanie – ThermalPark Nitrava v
Poľnom Kesove. Nitrava sa osvedčila
a môžeme konštatovať, že všetci
účastníci zájazdu boli spokojní a
ochotní znovu navštíviť toto za-
riadenie.

Upratovanie Roľníckeho domu –
našej národnej kultúrnej pamiatky má
pod patronátom naša organizácia
JDS. Je srdcovkou nášho predsedu
Mgr. Ivana Pastorka. Zvládli sme to
dňa 14. septembra. Potešujúca bola
veľ ká účasť členov a ich ochota po-
môcť pri tejto práci.

Treba ešte spomenúť, že niektorí
naši členovia využili ponuku JDS a in-
dividuálne sa zúčastnili kúpeľnej lieč-
by v Lúčkach a v Trenčianskych Tep-
liciach. Elena Žitňanská

Výročná členská schôdza JDS v Pobedime

Fašiangové stretnutie členov JDS pri krížovkách

Aktivity JDS v Pobedime za rok 2022
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Ako sme si posledné roky zvykli,
zima v našich končinách už nie je, čo
bývala. Tuhé celodenné mrazy sú
minulosťou, a tak si členovia nášho ry-
bárskeho spolku mohli užiť rybolov aj
počas zimy a vianočných sviatkov.

V polovici decembra to síce chvíľ ku
vypadalo, že zima zaúraduje, ale už
pred Vianocami rybník znova rozmrzol.

Keďže nasadených pstruhov pláva-
lo v rybníku stále dosť a počasie nám
prialo, dohodli sme sa na prvej janu-
árovej schôdzi výboru, že umožníme
lov v „pstruhovom režime“ aj počas
nadpriemerne teplých januárových ví-
kendov. Túto možnosť využilo až 15
našich členov a sponzorov. Z vlastnej
skúsenosti musím povedať, že to boli
veľmi pekne strávené víkendy pri
koníčku, ktorý milujeme.

Vo februári sme už rybkám dopriali
kľud a sústredili sme sa na práce

okolo rybníka. Naše plány nám preru-
šili februárové mrazy. Hneď ako to
bolo možné, sme sa pustili do úpravy
brehov pod vodojemom. Vymývajúce
sa brehy nás trápia už niekoľ ko rokov,
takže je potrebné sa problému ve-
novať pred každou blížiacou sa sezó-
nou.

Ešte pred začiatkom novej rybár-
skej sezóny nás v polovici marca čaká
dôležitá výročná schôdza a voľba
nového výboru na ďalšie štyri roky.

Sezóna, teda aspoň tá prívlačová,
pre nás začína 1.4.2023, kedy organi-
zujeme prívlačový pretek „Jarný Zás-
todolský Pstruh“ určený pre širokú ve-
rejnosť. Do rybníka plánujeme pred
pretekom vypustiť 350 kg pstruha.
Tento pretek je pre nás veľ kou vý-
zvou, keďže ho prvýkrát organizujeme
v takomto rozsahu sami. Veríme, že
všetko za pomoci našich členov

a priateľov zvládneme výborne a všet-
ci hostia a pretekári budú spokojní.

V máji plánujeme tradičné kaprové
preteky, ktoré majú u nás niekoľ -
koročnú tradíciu prerušenú „kovido-
vým“ obdobím. V pláne je aj ďalší roč-
ník úspešného 24-hodinového prete-
ku v júni. To už ale bude záležitosť pre
novozvolený výbor.

Držte nám palce, aby všetky naše
plány vyšli. Radi Vás uvidíme a pohos-
tíme pri niektorej z akcií na našom
rybníku. Michal Vavro

Foto: Michal Vavro

Pobedimskí rybári si užili miernu zimu a pripravujú sa na novú sezónu

Od januára do marca sa uskutočnili majstrovstvá Tren-
čianskeho kraja v kolkoch vo všetkých kategóriách.

Ako prvé hrali ženy a juniorky v Pobedime. V ženách
využila domáce prostredie Adriána Miklovičová, ktorá
peknou hrou zvalila 553 kolkov a stala sa tohtoročnou ví-
ťazkou. Na 2. mieste bola Johanka Kičinková z TKK Trenčín
výkonom 535 zvalených kolkov a o kôl menej zvalila Lenka
Gordíková z KK Moravské Lieskové.

Majstrovstvá v kategóriách žiačok a žiakov sa konali na
kolkárni v Trenčíne. V kategórii žiačok mal zastúpenie aj
Kolkársky klub Pobedim. Reprezentovali nás Terézia Dúdi-
ková a nováčik Martina Malíčková. Terezke sa nedarilo
podľa predstáv a s výkonom 230 zvalených kolkov obsadi-
la 3. miesto. Martinka ešte len zbiera skúsenosti a obsadila
6. miesto, keď zvalila 189 kolkov.

V kategórii seniorov nad 50 rokov nás v Trenčíne repre-
zentovali traja hráči. Najviac sa darilo Jozefovi Miklovičovi,
ktorý výkonom 570 zvalených kolkov obsadil 3. miesto.
Lednický Peter skončil výkonom 498 na 21. mieste. Jánovi
Mrekajovi sa nedarilo a výkonom 489 zvalených kolkov
skončil na 24. mieste.

Muži sa stretli na Starej Turej, kde sa zúčastnili aj hráči
KK Pobedim. Najviac sa darilo Pavlovi Černému, ktorý vý-
konom 611 obsadil 2. miesto. Marekovi Melicherovi stačil
výkon 609 na 4. miesto a 608 zvalených kolkov Jakubom
Urbanom stačilo na 6. miesto.

Dorastenci, dorastenky a juniori hrali majstrovstvá
Trenčianskeho kraja na kolkárni v Pobedime.

V kategórii juniorov nastúpilo 7 hráčov. KK Pobedim
zastupovali Michal Malíček a Erik Urban. Michal Malíček
výkonom 515 zvalených kolkov obsadil 3. miesto. Erikovi
Urbanovi sa darilo ešte menej a výkonom 511 zvalených
kolkov obsadil 5. miesto.

V kategórii dorasteniek sa zúčastnili iba tri hráč-
ky, z toho dve KK Pobedim. Najviac sa darilo Petre Sedlá-
čekovej, ktorá dosiahla výkon 526 zvalených kolkov a na-
koniec zvíťazila. Ďalšie dve hráčky dosiahli rovnakého vý-
sledku 509 zvalených kolkov a 2. miesto získala hráčka
TKK Trenčín Ema Mazániková lepšou dorážkou. Naša Ra-
doslava Malíčková obsadila 3. miesto.

Všetkým našim kolkárom a kolkárkam gratulujeme
a ďakujeme za reprezentovanie nášho klubu.

Ing. Marián Mitošinka, foto: archív

Úspechy pobedimských kolkárov na majstrovstvách Trenčianskeho kraja

Kolkári vás srdečne pozývajú
Medzištátny zápas Slovensko – Česko v kategórii
dorastu a žiakov
V dňoch 8. – 9. apríla 2023 sa na kolkárni v Pobedime
bude konať medzištátny zápas Slovensko – Česko
v kategórii dorastu a žiakov so začiatkom o 8:45 hod.
slávnostným nástupom účastníkov.
Ste srdečne vítaní.
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